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GÅ TILL BOTTEN MED KOLLOHÄRVAN 
Koilo är en viktig verksamhet för bam som inte far annan möjlighet att 
komma bort från storstaden och fa nya upplevelser tillsammans med andra 
bam under sommarlovet. Ett stort antal kollogårdar i Stockhohnsregionen 
drivs av Stiftelsen Bamens Dag. Grunden till Stiftelsen är ideella initiativ och 
insamlingar som ledde till att Förening Bamens Dag 1911 kunde köpa loss 
mark motsvarande storleken på Södermalm med tillhörande byggnader på 
Väddö. Genom åren har antalet byggnader kunnat utökas successivt genom 
olika former av ideellt arbete och insamlingar. 1980 bildade föreningen 
tillsammans med Stockholm stad stiftelsen Bamens dag. Syftet var att 
långsiktigt garantera kolloverksamheten på Bamens Ö. 

Under 2007 i samband med att kommunstyrelsen behandlade ett 
anmälningsärende om Stiftelsen budget och verksamhetsplan sä beslutade 
kommunstyrelsen att stadsledningskontoret skulle ges i uppdrag att "uppta en 
diskussion med stiftelsen för att finna en långsiktig och hållbar lösning på den 
ekonomiska situationen hos stiftelsen." Så långt är allt i sin ordning. Men 
stadsledningskontoret förefaller därefter ha tolkat detta uppdrag i väl vid 
bemärkelse. 

Eller har ytterligare ej offentliga direktiv gått direkt från Finansborgarrådet till 
Stadsdirektören? Stadsdirektören förefaller i alla fall ha tillskrivit stiftelsens 
styrelse och begärt att den ska lägga ner sin verksamhet och överlämna 
samtliga kollogårdar till Stockholms Stad. Detta är inte acceptabelt. Ett beslut 
av denna storlek som rör värden på cirka en miljard kronor måste givetvis 
fattas av beslutande organ i Stockholms stad. Finns det ens en utredning gjord 
om koUogårdama och Stiftelsen Barns Dags framtid? Varför har i sådana fall 
den inte offentiiggjort och delgivits oppositionen? Staden borde rimligen inte 
kunna ställa några sådana krav på Stiftelsen som ju är en egen juridisk person 
obunden av Stockholms stad. 

Finansborgarrådet själv förefaller sedan långt tillbaka vilja att stiftelsen ska 
läggas ner och att fastigheterna ska tillfalla Stockholms stad. Vad 
finansborgarrådet sedan har för plan för fastigheterna förefaller mer ovisst 
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men med tankepåhur den moderatleddamajoriteten hitintills har behandlat 
fastigheterutförkommungränsen är oron givetvis stor. 

Oklarhetemaidetta ärende är allt förmånga och jag krävernu en redovisning 
där alla fakta läggs på bordet. 

Vilkajuridiskamöjligheter finns för staden att ekonomisktbidragtifl 
verksamheteniStiftelsen Bamens Dag? 

Föreligger det någon propå från Europeiska Unionen angående stadens 
stödtillstiftelsen? 

Har det gått direktiv från finansborgarrådet ellermajoritetoniövrigt till 
stadsdirektören utöver det som kommunstyrelsen beslutat om?lså fafl 
från vem och vilka direktiv? 

Finns det en utredning giord om koUogårdama och Stiftelsen Bams 
Dags framtid?Varförharisådana fafl den inte offentliggjort och 
delgivits oppositionen? 

Har stadsdirektörens handlandoiochmed brevet tifl Stiftelsens styrelse 
skettienlighot mod så väl gällande rätt som med god etik? 

Finns det några garantiermot att majoriteten säljer kollogårdar eller 
andra fastigheter som idag ägs av stiftelsen? 

Med anledning av ovanstående föreslår Jag följ ande: 

1. Återrapportera omgående till kommunstyrelsen uppdragen om hur 
Stiftelsen Bamens Dags ekonomi långsiktigt ska räddas. 

2. Lägga alla fakta på bordet angående ärendet hantering, uppdrag, EU 
propåer etc. 

3. Tillsätt en parlamentarisk grupp som ges i uppgift att finna 
gemensamma lösningar för att långsiktigt rädda Bamens ö och 
kolloverksamheten. 
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